
 

 

 

 

 
 
 

 

 

 

 

Verslag vergadering Adviescommissie Cultuurhistorie 8 december 2016 
 
 
 
Aanwezig 
Voorzitter   Wethouder Gabriëls 

Secretaris   De heer Truyen  
Commissieleden De heren Van den Berg, Bukkems, Kremers en Lammeretz 
Afwezig (MK) De dames Beckers en Jongeling, de heer Verhaag 
  
1.  Opening 
De voorzitter opent de vergadering om 15.00 uur in de B&W-kamer en heet iedereen 

welkom. 

 
2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt vastgesteld. 
 
3. Vaststellen verslag van 10 november 2016 en actielijst 
Het verslag en de actielijst van de vorige vergadering worden ongewijzigd vastgesteld. 
Naar aanleiding van het verslag: 

 agendapunt 2.d: de heer Lammeretz meldt dat de Paus niet over de vaandels gelopen 
is; 

 agendapunt 5.c: de heer Kremers verzoekt om de definitieve versie van de 
Museumvisie toe te sturen; 

 agendapunt 11: wethouder Gabriëls meldt dat de Landschapsvisie is vastgesteld. 
 

4. Mededelingen organisaties 
a. Molenstichting Weerterland 
De heer Van den Berg meldt de volgende punten: 

 De bijeenkomst op 2 december j.l. tussen de molenwereld Midden Limburg en de 
Hollandsche Molen (Nicole Bakker) over het thema Vrijwilligers leverde een open en 
eerlijke discussie. De conclusie is dat de molenwereld Midden Limburg momenteel 
onvoldoende geëquipeerd is om vrijwilligers goed te benaderen. 

 Het landelijk beleid rond de nieuwe schooltijden levert o.m. op dat de 
woensdagmiddag geen vrije middag meer is. Door een andere tijdsinvulling op deze 
middag, heeft de molenstichting helaas twee vrijwilligers verloren. 

 Het vrijwilligersteam van de St. Annamolen op Keent kampt met twee langdurig zieke 
molenaars. Daarom is de woensdagmiddag-openstelling voorlopig opgeschort.  

 Tijdens NL-doet op 10 en 11 maart 2017 worden diverse activiteiten georganiseerd op 
de molens. 

 Bij de restauratie van de St. Annamolen Tungelroy in 1990 is t.b.v. leidingen veel loos 
kapwerk verricht. Dit wordt momenteel hersteld door de vrijwilligers. 

 Bij de Nijverheid Stramproy is een probleem met slecht stucwerk, welk is aangebracht 
bij de restauratie in de jaren 2010-2012. Er is een klei-achtige mortel gebruikt welke 
door inwerking van vocht gaat schimmelen en er daardoor na verloop van tijd afvalt. 
Vrijwilligers gaan het herstel uitvoeren. 

 De molenaar van de Nijverheid Stramproy is zeker zes maanden uitgeschakeld, 

waardoor de molen gedurende die periode niet kan draaien. 
 Op 17 december a.s. is er avonddraaien op de St. Annamolen Keent. 
 Het overleg over de St. Jansmolen Stramproy tussen gemeente, molenstichting en 

heemkundestichting rond de plaatsing van het toilet heeft plaats gehad. De locatie van 
het toilet is bepaald. Het voorterrein is verlaagd, zodat geen helling t.b.v. invaliden 
gemaakt hoeft te worden. 

b. Peel, Maas & Kempen 
De heer Bukkems heeft geen mededelingen. 



2 

 

c. Heemkundecomité Stramproy 
Aangezien de heer Verhaag afwezig is, zijn er geen mededelingen. 
d. Aldenborgh  
De heer Lammeretz meldt dat er maandag 12 december a.s. een lezing gehouden wordt 
bij Antje van Statie door Jos Wassink over het thema Wederdopers. 

Afgelopen week kregen 32 cursisten de diploma’s van de cursus Weerterologie uitgereikt. 
Op 18 december a.s. vindt de grenstocht “Schapensmokkel Bolle Jan” plaats. 

e. Limburgs Geschied- en Oudheidkundig Genootschap 
De heer Kremers heeft geen nieuws.  

 
5. Mededelingen gemeente 
a. Molens 
 Het herstel van de sprinklerinstallatie bij de St. Jansmolen Stramproy is opgepakt. Een 

goede communicatie tussen de diverse disciplines/bedrijven (sprinkler, computer, 
brandcontrole) is daarbij van belang. Het advies van de molenstichting is om de vier 
daarop betrekking hebbende contracten onder te brengen bij één bedrijf. 

 Het overleg tussen de Molenstichting en de Nijsmolenbuurt loopt. De Molenstichting 

wil graag dat de stichting Nijsmolenbuurt het beheer van de molentuin op zich neemt, 
zodat de Molenstichting zich kan concentreren op de molen. 

 Het overleg rond de molentuin bij de St. Annamolen op Keent is voortgezet. De optie 

wordt onderzocht om de huur van de tuin structureel in de subsidie te verwerken. 
b. Erfgoedprijs 
Tot 11 december a.s. kan gestemd worden op de negen genomineerde items. Op 16 
december is de uitreiking om 15.00 uur bij theater De Huiskamer. 
c. Waterput Markt 
 Ten aanzien van het verslag van de werkgroep d.d. 23 november j.l. verzoekt de 

commissie in de volgende vergadering op de hoogte gebracht te worden van het plan 

van aanpak. 
d. Archeologie 
De heer Truyen meldt dat 
 de afwatering van McDonalds en Brasserie d’Oude Markt is aangesloten op de 

bomenspiegel op de Markt. Het project is nauwgezet gemonitord: de beschermde zone 
rond de waterput is gerespecteerd; 

 er t.b.v. de uitbreiding van het Zandwinningsterrein aan de Heihuisweg een 

inventariserend veldonderzoek heeft plaatsgevonden. Een vervolgonderzoek d.m.v. 
proefsleuven is noodzakelijk (de provincie Limburg is bevoegde overheid); 

 het inventariserend onderzoek d.m.v. proefsleuven op het perceel hoek 
Sutjensstraat/Sutjensdwarsstraat levert geen behoudenswaardige archeologische 
resten op. Het bodemprofiel is wel intact, echter er is sprake van een depressie, welke 
doorsneden wordt door een greppel; 

 bij de monitoring van het inventariserend veldonderzoek aan de Neelenweg 2a is een 
waterput aangetroffen. De kern van de put en de insteek zullen in situ bewaard blijven 
omdat de strookfundering onder de garage en de hobbyruimte deze niet zal verstoren. 

 
6. Voortgang oprichten Erfgoedstichting 
De heer Kremers licht toe dat de Molenstichting, PMK en De Aldenborgh dinsdag a.s. de 
notariële akte van de Erfgoedstichting zullen overeenkomen. De wethouder 

complimenteert de initiatiefnemers met deze ontwikkeling en geeft aan te onderzoeken of 
er een gemeentelijke bijdrage in de initiële kosten kan zijn. 
 
7. Mogelijkheden voor affiches 
De heer Van den Berg licht diverse ideeën toe van reclamezuilen. In Duitsland komen deze 

Werbesaülen in verschillende vormen voor, al dan niet verlicht. Deze zuilen dragen bij aan 

een netter straatbeeld en kunnen verloedering helpen tegen gaan. Als geschikte locaties 
worden de Stationsstraat en de Korenmarkt genoemd door de commissie. 
 
8. Terugkoppeling uit Monumenten-welstandscommissie (8 december 2016) 
Aangezien er geen plannen zijn ingediend is deze vergadering niet doorgegaan. 
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9. Rondvraag 
Wethouder Gabriëls licht een idee rond branding van culturele instellingen toe. 
Uitgangspunt daarbij zijn twee driehoeken:  
- een ruimtelijke begrensd door de spoorlijn, het kanaal en de Maaseikerweg/Graafschap 
Hornelaan en een 

- functionele. Deze kent drie creatieve centra:  
      a)  de omgeving van Perron 8/Sparktechlab gericht op talentontwikkeling en startende  

creatieve ondernemers 
      b) de omgeving van HBO/Theater de Huiskamer gericht op podia, theater en muziek 
      c)   de omgeving van C’wartier gericht op ateliers, galerieën en startende ondernemers 
Daar tussen zijn de professioneel culturele instellingen (Bibliocenter, Munttheater en Rick) 
gelokaliseerd. Dit thema is onderwerp bij de herijking van de Visie op het stadshart. 

Voorts is op 2 februari 2017 een cultuurplatform gepland. Voor deze bijeenkomst zullen 
profit/non-profit, vrije culturele ondernemers en professionele instellingen worden 
uitgenodigd. Mogelijke brede verbindingen tussen profit en non-profit is een van de 
gespreksonderwerpen. 
 

Voorts meldt wethouder Gabriëls dat de gemeente mogelijkheden onderzoekt voor een 

lichtplan van de Stationstunnel. Daarmee kan de architectuur en de boogconstructie van 
het gewelf beter geaccentueerd worden. De heer Kremers vult aan dat er door de 
Aldenborgh een idee voor het schoonmaken van het gewelf en de originele gele 
baksteenmuren wordt uitgezet. 
 
De heer Van den Berg meldt dat het steegje tussen Van Berlostraat en Meikoel (welk 
gedeeltelijk voorzien is van nieuw straatwerk) door ondernemers gebruikt wordt als 

opslagruimte voor dozen en afval. Er ligt dus nog een bewustwordings-opgave. 
 
De heer Kremers vult aan dat een soortgelijke situatie bestaat bij de nieuwe bloembakken 
annex bankjes. Hier worden door ondernemers reclameborden/-boodschappen overheen 
gezet. Dit bevordert verrommeling en dient daarom te worden ontmoedigd. 
 
10. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 16.45 uur onder dankzegging van de aanwezigen 
voor hun inbreng.  
 

 
Vastgesteld in de vergadering van 19 januari 2017, 
 

 
 
 
G. Gabriëls, voorzitter    J. Jongeling, secretaris  
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 



4 

 

Actielijst n.a.v. vergadering Commissie Cultuurhistorie 8-12-2016  
 

Vergadering Actiepunt 
 

Planning Actie door 

29 apr 08 1. Oplossing voor archeologische informatieborden 
Molenakker voorleggen aan B&W, inclusief recente 
locaties (opnemen in werkplan herijking) 

1e kwartaal 
2017 

OSCW 

30 april 15 2. 3 schuilbunkers kazerneterrein t.b.v. gemeentelijke 
monumentenlijst, plus inventarisatie KMS-terrein op 
potentiële monumenten 

2e kwartaal 
2017 

RB/m&a 

10 dec 15 3. Inventarisatie binnenterreinen poorten opvragen bij 

Erfgoedcluster en VVVCW en CMW polsen voor 
gebruik 

1e kwartaal 

2017 

RB/m&a 

7 feb 16 4. Stand van zaken handhaving Broekmolen 4e kwartaal 
2016 

VTH 
 

31 mrt 16 5. Handhaving Hoogstraat (Tiptop) 4e kwartaal 

2016 

RB/VTH 

 

21 juli 16 
 

6. Monumentenbordje op Fatima Huis plannen (i.c.m. 
vergadering cie CH) 

Zodra 
subsidie 
rond is 

RB/mz 

13 okt 16 7. Stand van zaken torenuurwerk Swartbroek 4e kwartaal 
2016 

OCSW 

 


